
 
 
 

  
 

AJUNTAMENT DE MONTUÏRI 
( B A L E A R S )  

ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINARIA DE L’AJUNTAMEN T PLE 
CELEBRADA EL DIA 6 DE JUNY DE 2013. 
ACTA 04/13. 
 
 

A Montuïri, essent el dia quatre de juny de dos mil tretze, essent les 21:00 hores, 
es reuneix a la Casa de la Vila l’Ajuntament ple, en primera convocatòria, a l'objecte de 
celebrar sessió ordinària, sota la presidència del Sr. Batle D. Jaume Bauza Mayol, 
assistit pels Srs. regidors Rafael Miralles Rossiñol, Magdalena Fornés Gomila, María 
Elena  Jaume Sastre, Catalina Mª Ribes Nicolau i Gabriel Nicolau Sastre pel grup 
municipal P.P ; Joan Verger Rossiñol, Gabriel Pocoví Ferrando i María Teresa Martinez 
Marcus pel grup municipal PSM, Guillem Mas Miralles i Margalida Munar Garau pel 
grup municipal del PSOE. 

 
Excusa la seva absència : 
 
Actua de Secretari el que ho es de la Corporació, Sr. José Ramón Sicre Vidal. 

 
Declarat l’acte obert pel Sr. Batle i comprovat pel  Secretari el quòrum 

d’assistència necessària perquè pugui ser iniciada, es passa a debatre el primer punt de 
l’ordre del dia. 
  
 

1.- LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR.- 
 
 Conformement amb el disposat a  l’article 91 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (ROF), el Sr. Batle (PP) inicia la 
sessió demanant si qualque membre dels assistents ha de fer cap observació a l’acta de 
la sessió anterior de març, aprovant-se  per unanimitat. 
 

 
2.-   COMUNICACIONS DE LA BATLIA .- 

 
Pel Sr. Batle es manifesta en nom de tota la corporació el condol per la defunció 

del Sr. Joan Verger, antic president del Consell de Mallorca i veí de Montuïri. 
 
Seguidament, el Sr. Batle passa a informar de les qüestions que es relacionen 

seguidament,  donant-se el plenari per assabentat : 
 
Sobre la proposta de natura parc per el control de coloms domèstics. 
Sobre l’escrit remès per PIMECO referent a la venta ambulant. 
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Sobre l’invitació de l’ajuntament de Manacor a l’acte de reconeixement  de 
mèrits 2013 al Sr. Antoni Gomila Nadal. 

Sobre la proposició no de llei relativa a la retirada d’honors a persones 
sentenciades per casos de corrupció. 

Sobre la sol·licitud de l’ajuntament de Ciutadella per que l’agrupació de 
voluntaris de protecció civil de Montuïri presti el seus serves per les festes de Sant Joan. 

Sobre l’escrit de presentació de la nova Consellera d’Administracions Públiques. 
Sobre la comunicació de la agrupació de protecció civil de que realitzaran 

guàrdies  durant els caps de setmana en l’època de perill d’incendis. 
Sobre la convocatòria  del consell de Coordinació del Pla de Mallorca. 
Sobre la guia editada per la conselleria d’Administracions Públiques per la 

redacció del pla d’emergència municipal. 
Sobre el pressupost per d’instal·lació de càmeres al cementiri municipal. 
Sobre la visita a la biblioteca municipal del Cap de la Unitat de Gestió i 

Coordinació de la xarxa de biblioteques de Mallorca D. Guillem Mas Miralles. 
Sobre el conveni de col·laboració amb l’ UIB per la digitalizació de part de 

l’arxiu municipal. 
Sobre la pròxima convocatòria de l’assemblea de la FELIB. 
 
 

 3.- COMUNICACIONS DECRETS BATLIA.-  
 
 Per el Sr. Batle es passa a donar compte dels Decrets dictats des de l’anterior 
sessió plenària, donant-se el plenari per assabentat. 
 

 
 4.- CONVENI INTEROPERABILITAT ENTRE ADMINISTRACIONS  
PÚBLIQUES  .- 

 
El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 

corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 
 
Finalitzada la seva intervenció, el Sr. Batle obri un torn de paraula, no duent-se a 

terme cap, per lo que es passa a votació aquest punt essent aprovat per unanimitat amb 
el següent contingut : 

 
 Vist el conveni de col·laboració en matèria d’interoperabilitat telemàtica entre 

les administracions publiques de l’àmbit territorial de les Illes Balears, i trobant que el 
mateix es beneficiós pels interessos d’aquesta corporació i dels habitants del terme de 
Montuïri, l’ajuntament en ple adopta el següent ACORD : 

 
 1.  Aprovar el conveni de col·laboració en matèria d’interoperabilitat telemàtica 

entre les administracions publiques de l’àmbit territorial de les Illes Balears , en el 
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mateixos termes que ha estat presentat. I en conseqüència adherir al mateix a 
l’ajuntament de Montuïri. 

 
2. Facultar al Sr. Batle D. Jaume Bauzà Mayol per la signatura del conveni i de 

quants documents siguin necessaris per l’execució del present acord, així con nomenar-
lo com a interlocutor únic de la entitat davant la comissió de seguiment. 
 
 3. Notificar aquest acord als interessats. 
 
 
 5.- CONVENI AJUNTAMENT ALGAIDA . –  
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 

 
Finalitzada la seva lectura, el Sr. Batle obri un torn de paraula, no duent-se a 

terme cap, per lo que es passa a votació aquest punt essent aprovat per unanimitat amb 
el següent contingut : 

 
 Vist el conveni per la seva firma amb l’ajuntament d’Algaida per al reforç de les 

plantilles policials d’ ambdós ajuntaments per circumstancies especials o causes 
extraordinàries, i trobant que el mateix es beneficiós pels interessos d’aquesta 
corporació i dels habitants del terme de Montuïri, l’ajuntament en ple adopta el següent 
ACORD : 

 
 1.  Aprovar el conveni per la seva firma amb l’ajuntament d’Algaida per al 

reforç de les plantilles policials d’ ambdós ajuntaments per circumstancies especials o 
causes extraordinàries, en el mateixos termes que ha estat presentat. 

 
2. Facultar al Sr. Batle D. Jaume Bauzà Mayol per la signatura del conveni i de 

quants documents siguin necessaris per l’execució del present acord.  
 
 3. Notificar aquest acord als interessats. 

 
 

 6. APROVACIÓ CONVENI CONSORCI TRANSPORTS .- 
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 
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Finalitzada la seva intervenció, el Sr. Batle obri un torn de paraula, no duent-se a 
terme cap, per lo que es passa a votació aquest punt essent aprovat per unanimitat amb 
el següent contingut : 
 

Vist el conveni de col·laboració entre el Consorci de Transports de Mallorca i 
aquest ajuntament, pel finançament del servei d’aportació de viatgers al transport públic 
regular permanent de viatgers per carretera d’us general, i trobant molt important la 
continuïtat del servei citat,  i donat que l’empresa municipal Murta, empresa que 
gestionava aquest servei, ha quedat dissolta, l’ajuntament en ple adopta el següent acord 
: 
 
 1er. Aprovar el nou conveni amb el Consorci  de Transports de Mallorca pel 
finançament del servei d’aportació de viatgers al transport públic regular permanent de 
viatgers per carretera d’us general amb la finalitat de poder seguint donat el citat servei. 
 
 2on. Facultar al Sr. Batle D. Jaume Bauçà Mayol per la firma del conveni i de 
quants documents siguin necessaris per l’execució del present acord. 
 
 3er. Remetre aquest acord al consorci de Transports de Mallorca. 

 

 
 7.- MODIFICACIÓ IMPOST PLUSVALUES .- 
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 

 
Finalitzada la seva explicació, el Sr. Batle obri un torn de paraula, no duent-se a 

terme cap, per lo que es passa a votació aquest punt essent aprovat per unanimitat amb 
el següent contingut : 
 

 Examinat l’expedient incoat per a la modificació de l’ordenança fiscal reguladora 
de l’impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana, vist 
l’informe emès pel Secretari-Interventor, trobant l’expedient conforme, l’ajuntament en ple 
adopta el següent ACORD : 

 
1.- Aprovar amb caràcter inicial la modificació de l’ordenança fiscal reguladora de 

l’impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana, donant nova 
redacció al seu article 15  en els termes que contenen el text annex. 
 

2.- Exposar al públic el present acord, juntament amb la nova redacció de les 
normes de l’ordenança fiscal afectada, durant el termini de trenta dies, a fi de que els 
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interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que considerin 
oportunes. 
 

3.- L’esmentada exposició al públic s’anunciarà al BOIB i començarà a comptar el 
termini a partir del dia següent a la publicació de l’anunci. 
 
 
 8. SUPRESIÓ TAXA OCUPACIÓ DOMINI SERVEIS INTERÈS 
GENERAL .- 
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 

 
Finalitzada la seva explicació, el Sr. Batle obri un torn de paraula, no duent-se a 

terme cap, per lo que es passa a votació aquest punt essent aprovat per unanimitat amb 
el següent contingut : 
 

Examinat l’expedient incoat per a la supressió de l’ordenança fiscal reguladora de 
la taxa per l'aprofitament especial del domini públic local a favor d'empreses 
explotadores de serveis de subministraments d'interès general, vist l’informe emès pel 
Secretari-Interventor, trobant l’expedient conforme, l’ajuntament en ple adopta el següent 
ACORD : 

 
1.- Aprovar amb caràcter inicial la supressió de l’ordenança fiscal reguladora de la 

taxa per l'aprofitament especial del domini públic local a favor d'empreses explotadores 
de serveis de subministraments d'interès general. 
 

2.- Exposar al públic el present acord durant el termini de trenta dies, a fi de que els 
interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que considerin 
oportunes. Si no es presentes al·legació alguna, el present acord es considerarà definitiu 
sense necessitat de cap altre. 
 

3.- L’esmentada exposició al públic s’anunciarà al BOIB i començarà a comptar el 
termini a partir del dia següent a la publicació de l’anunci. 
 
 
 9. MODIFICACIÓ SUBVENCIONS ASOCIACIONS 3ª EDAT.- 
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 

 
Finalitzada la seva explicació, obri un torn de paraula, duent-se a terme les 

següents intervencions : 
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El Sr. Joan Verger assenyala que li sembla be la voluntat que comporta la 
proposta, però difereix en la forma de promocionar les activitats, trobant que haurien de 
ser les dues associacions les que presentessin projectes conjunts per al seu finançament 
per l'ajuntament i no que sigui aquest el que promogui les activitats. 

 
El Sr. Guillem Mas, expressa la seva opinió en contra, per que a pesar que l'ideal 

seria que ambdues associacions s'unissin, ha de ser un procés natural i d'elles mateixes 
sense que es forci per part de l'ajuntament. Mentrestant entén que amb la proposta es 
crea un greuge comparatiu amb aquelles associacions que reben una subvenció nominal. 

 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per 6 vots a favor (P.P); 3 abstencions ( PSM ) i 2 en 
contra (PSOE),  amb el següent contingut : 
 
 Desprès de varies reunions amb les dues Associacions de la tercera edat 
existents a Montuïri, es va adquirir per aquesta Batlía un compromís amb elles, relatiu a 
les subvencions  destinades a les mateixes i que figuren al pressupost per a 2013, es 
destinaran a sufragar de forma general activitats destinades a la 3ª Edat. 
 
 La finalitat de l’esmentada acció, és apropar-se d’aquesta manera a totes les 
persones majors del nostre poble i no només a aquells que siguin membres d’una 
Societat. 
 
 Donat que en el pressupost aprovat pel 2013, existeixen 2 partides de 1.300,00 € 
cada una, destinada a les dues Associacions de la 3ª Edat, procedeix el canvi de destí de 
les esmentades quantitats, unificant-les en una sola partida destinada a les activitats de 
la 3ª Edat. 
 
 Per tot l’exposat,  l’Ajuntament en Ple adopta per majoria absoluta el següent 
acord: 
 
 1.- Modificar el destí de 1.300,00 € de les partides 33.48900 Subvenció per 
l’associació de persones majors de Montuïri i 33.48900 Subvenció per l’associació de 
gent gran de Montuïri, unificant-les en una sola partida denominada Activitats per la 
gent major, amb un import de 2.600,00 €. 
 
 2. Donat que aquesta modificació no afecta a l’estructura pressupostari, es 
comuniqui el present acord al departament de comptabilitat par la seva immediata 
execució. 
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 10. MOCIÓ GRUP PSM DESTÍ BENS HERÈNCIA PARE 
MARTORELL.-  
 
  El Sr. Joan Verger, portaveu del grup municipal PSM, llegeix la moció 
presentada. 

 
Finalitzada la seva lectura, el Sr. Batle obri un torn de paraula,  duent-se a terme 

les següents intervencions : 
 
El Sr. Batle manifesta que recolzaran la moció si bé troba que en el segon 

paràgraf es podria afegir al Govern Balear i el Govern Central, proposta que és 
acceptada per unanimitat. 

 
El Sr. Guillem Mas manifesta el seu suport a la moció. 
 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació la moció, essent aprovada per unanimitat dels presents amb el següent contingut 
: 

 
Joan Verger Rosiñol com a portaveu del grup municipal PSM-Entesa a l’ajuntament de 
Montuïri, formula per a la seva discussió i en el seu cas aprovació la següent moció. 

JUSTIFICACIÓ DE MOTIUS : 

 A dia 30 d’abril de 2013, en el tauler d'anuncis de l'Ajuntament de Montuïri està a 
exposició pública l’edicte del Jutjat de Primera Instància número 9 de Palma, pel qual 
s’anuncia la incoació de l’expedient de declaració d’hereus abintestato (Procediment 
núm.175/2013) del pare Antoni Martorell i Miralles, Fill Il·lustre de Montuïri. Dit 
procediment ha estat promogut per l’Advocacia de l’Estat, un cop acreditada la 
circumstància de la seva mort intestada.  

L’article 956 del Codi civil diu que, a falta de persones que tenguin dret a heretar, de 
conformitat en les seccions precedents, serà l’hereu l’Estat. 

Pel cas que es confirmi, en el procediment judicial instruït a instàncies de l’Advocat de 
l’Estat, la circumstància que assenyala l’article 956 del Codi Civil, i que, en 
conseqüència, es declari hereva abintestato l'Administració General de l'Estat Espanyol, 
i passi a dita administració la titularitat dels béns que conformen l’herència del pare 
Martorell; atesa la condició del difunt de Fill Il·lustre de Montuïri i la vinculació que 
sempre va tenir amb el nostre poble, el Grup Municipal del PSM-Entesa a l'Ajuntament 
de Montuïri exposa la següent PROPOSTA D’ACORD:  

 1.- Proposar al Govern de l'Estat Espanyol la signatura d'un Conveni amb l'Ajuntament 
de Montuïri per tal que els béns propietat del pare Antoni Martorell Miralles, que de 
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mutu acord es determinin, quedin exposats de manera permanent en les dependències 
que l'Ajuntament de Montuïri proposarà. 

2.- Proposar al Govern de l’estat, Govern Balear i Consell Insular de Mallorca la 
participació en l'esmentat Conveni mitjançant l'assessorament tècnic i el finançament de 
l'exposició permanent dels béns cedits per l'Administració General de l'Estat a aquest 
efecte. 
  
 
 11.- PRECS I PREGUNTES .-  
  
 Conforme al previst a l’article 82.4 del ROF per a les sessions ordinàries, es 
passa a continuació al torn de precs i preguntes, i se’n fan les que a continuació 
s’assenyalen: 

 
SR. JOAN VERGER  (PSM): 
 
Pregunta pel mal estat de la paret del punt verd. Contesta el Sr. Batle que s'està 

estudiant un canvi en la gestió del punt verd i que es recull la queixa i es comprovarà 
S'adhereix al condol donat per l'ajuntament a la família de Joan Verger. 
 
SR. GUILLEM MAS (PSOE) : 
 
S'adhereix igualment al condol per la defunció del Sr. Joan Verger. 
Sol·licita informació en referència a dues sentències de recursos contenciosos 

administratius. Concretament del solar del Molinar i del tancament d'una finca. Contesta 
el Sr. Batle juntament amb el Sr. Secretari que el tema del Molinar s'està negociant amb 
la comunitat autònoma per poder executar la sentència a través dels ingressos del fons 
de compensació autonòmic. I referent al tancament de la finca resulta que segons el 
Jutjat el camí no es ni siquiera camí, sinó que és una servitud per la qual cosa 
l’ajuntament no té competències per regular les obres de tancament de la finca. 

 
I no havent altres temes a tractar s’aixeca la sessió essent les 21:59 hores del dia 

abans assenyalat,  de lo que jo com a Secretari extenc la present acta i donc fe. 
 
 
EL BATLE-PRESIDENT,                         EL SECRETÀRI-INTERVENTOR  
 
 
 
 
    Jaume Bauza Mayol                                        José Ramón Sicre Vidal 
 


